

Harangues du Trône, &c.

95

(Sir GEORGE PREVOST, Gouverneur, 1812.)

“ necessity of using all the dispatch, in conducting the
“ Public Business, consistent with the importance of
“ the subjects submitted to your deliberations, and
“ fully confiding in your zeal and unanimity, I assure
“ you of my ready co-operation in whatever measures
“ they may produce, for promoting the safety and
“ welfare of the Province.”—J. C. p. 7.

The Honorable Mr. *De St. Ours*, from the Committee appointed to draw up an Address to His Excellency, to return the thanks of this House for his Speech from the Throne, reported, “ That they had prepared the same,” which being read by the Clerk, was agreed to by the House, and is as follows :

“ MAY IT PLEASE YOUR EXCELLENCY,

“ We, His Majesty’s most dutiful and loyal Subjects, the Legislative Council of Lower-Canada, in Provincial Parliament assembled, beg leave to return Your Excellency our humble thanks, for your Speech from the Throne, on the opening of the present Session.

“ We have witnessed, with the highest satisfaction, the happy effects resulting from the precautionary measures which, since the last meeting of the Legislature, Your Excellency has been enabled to carry into execution, for the defence of this Province, and whilst we gratefully acknowledge Your Excellency’s foresight and energy, we feel ourselves called upon, in no common manner, to express our admiration of the voluntary and zealous exertions of all ranks of our fellow subjects, in promoting the success of Your Excellency’s plans for preserving the Province from invasion.

“ We humbly trust that these exertions will be regarded by His Royal Highness the Prince Regent, as a convincing testimony, that the inhabitants of Lower-Canada are actuated by the most ardent affection for their revered Sovereign, and that the contemptuous language and inconsiderate threats of an overweening Enemy, will serve only to arouse their hereditary spirit, and to render them willing to make any sacrifices, for the safety of their Country, which the critical juncture of affairs may require.

“ We feel persuaded that this distinguished loyalty, this devotion to the just cause of a beloved Sovereign, has essentially tended to keep the Enemy at bay, and to enable Your Excellency to terminate the Campaign without the effusion of blood, without the loss of territory, and without interruption to the most important habits of civil life, by a recourse to Marshal Law.

“ We are enabled to express to Your Excellency, the feelings with which we received the intelligence of the capture of Michilimackinac and Detroit, and the complete frustration of the enemy’s plans for the conquest of Upper Canada, by the surrender of the whole of the invading Army, with its General, and although the subsequent and brilliant achievements of Queenston was clouded in the hour of Victory, by the death of the gallant and much lamented Major General Brock; we see in that, as well as in other recent advantages gained over the Enemy, both in Lower and Upper Canada, subjects of sincere congratulation, and abundant cause for offering our fervent acknowledgements to

“ trop forts, combien il est nécessaire de mettre dans
“ l’expédition des affaires publiques, toute la promptitude que peut permettre l’importance des matières
“ soumises à vos délibérations, et plein de confiance
“ dans votre zèle et dans votre unanimité, Je vous
“ assure de mon vif désir de co-opérer à toutes les
“ mesures qui en résulteront, pour promouvoir la sûreté
“ et le bonheur de cette Province.”—J. C. p. 8

L’Honorable Mr. *De St. Ours*, du Comité appointé pour préparer une Adresse à Son Excellence, pour lui faire les remerciemens de cette Chambre, de sa Harangue du Trône, a fait Rapport, “ Que le Comité en avoit préparé une, qui a été lue par le Greffier, approuvée par la Chambre, et est comme suit :

QU’IL PLAISE A VOTRE EXCELLENCE,

“ Nous, très fidèles et loyaux Sujets de Sa Majesté, le Conseil Législatif de la Province du Bas-Canada, réunis en Parlement Provincial, prenons la liberté de remercier Votre Excellence de Sa Harangue du Trône, à l’ouverture de la présente Session.

“ Nous avons vu par nous mêmes, avec la plus grande satisfaction, les heureux effets des mesures de précaution que Votre Excellence a mis à exécution pour la défense de la Province, depuis la dernière Session de la Législature; et tandis que nous témoignons avec gratitude nos sentimens sur l’énergie et la prévoyance de Votre Excellence, nous avons une occasion peu commune, et nous sentons qu’il est de notre devoir, d’exprimer notre admiration, des efforts volontaires et remplis de zèle de toutes les Classes de nos Compatriotes, pour faire réussir les plans que Votre Excellence avoit adoptés, afin de préserver la Province d’une invasion.

“ Nous ôsons espérer que Son Altesse Royale, le Prince Régent, regardera ces efforts comme une preuve convainquante, que les habitans du Bas-Canada sont animés de l’affection la plus vive pour leur Souverain révérend, et que le langage méprisant et les menaces inconsidérées d’un Ennemi trompeur, ne serviront qu’à exciter leur courage héréditaire, et les engager à faire, pour sauver leur Pays, tous les sacrifices que nécessitera la conjoncture critique des affaires.

“ Nous sommes persuadés que cette loyauté distinguée et ce dévouement à la Juste cause d’un Souverain chéri, ont essentiellement contribué à déconcerter l’Ennemi, et à faire terminer la Campagne sans effusion de Sang, sans perte de Territoire, et sans qu’il ait été nécessaire d’interrompre les précieuses Jouissances de la vie Civile, en recourant à la Loi Martiale.

“ Il nous est impossible d’exprimer à Votre Excellence les sentimens que nous avons éprouvés, en apprenant la nouvelle que Michilimackinac et le Détroit avoient été pris, et que les plans de l’Ennemi pour la conquête du Haut-Canada, avoient été complètement frustrés par la reddition de toute l’Armée des Agresseurs avec Son Général, et quoique les succès brillans subséquemment obtenus à Queenston, ayant été obscurcis au moment de la Victoire, par la mort vraiment lamentable du Major Général Brock, nous regardons ces événemens, ainsi que les autres avantages récemment remportés sur l’Ennemi, dans le Haut et Bas-Canada, comme autant de sujets d’une congratulation sincère, et

Mercredi,
30me. Décembre,
1812.

Wednesday,
30th December,
1812.